



## FOR IMMEDIATE RELEASE

### Hong Kong Adventist Hospital Partners with HKUST to Advance Medical Education

Hong Kong Adventist Hospital (HKAH) is pleased to announce its partnership with The Hong Kong University of Science and Technology (HKUST) to support the establishment of Hong Kong's third medical school. This collaboration marks a significant milestone in local medical education and aligns with HKAH's mission to enhance healthcare standards through innovation and cross-border partnerships.

#### Key Highlights of the Partnership:

- **Clinical Training Opportunities:** HKAH will provide clinical rotation opportunities for HKUST students, enriching their educational experience with hands-on training.
- **Global Network:** Leveraging Adventist Health's extensive global network of hospitals, medical schools, and universities across the United States, Australia, Japan, and Korea, this partnership will enrich teaching quality with clinical instructors from around the world.
- **Centres of Excellence:** Together, HKAH and HKUST will establish Centres of Excellence for various specialties to support community health and wellness initiatives, embedding a comprehensive and patient-centered ethos into medical training.

Prof. Nancy Ip, President of HKUST, expressed sincere gratitude for the support from HKAH, stating: "These partnership reflects our shared commitment to advancing the future of healthcare in Hong Kong and represents an important leap forward in our journey to establish the city's third medical school. By leveraging advanced clinical facilities, invaluable expertise, and extensive medical networks, we will create unparalleled opportunities for students to engage in immersive clinical training."

Mr. Alex Lan, President and CEO of Hong Kong Adventist Hospital, added: "We are delighted to forge a partnership with HKUST to jointly advance the establishment of Hong Kong's third medical school. This collaboration will combine the strengths of both institutions, supporting the medical school application process through clinical training initiatives. Together, we will harness the extensive resources of Adventist Health to create an international platform for medical education and research exchange, fostering deeper collaboration between academia and the healthcare industry."

Media Enquiry  
Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road  
Maverick Leung  
Tel: 36518746  
Email: [maverick.leung@hkah.org.hk](mailto:maverick.leung@hkah.org.hk)



## 即時發佈

### 香港港安醫院與香港科技大學攜手推動醫學教育

香港港安醫院（港安）宣佈與香港科技大學（科大）合作，支持籌建香港第三間醫學院。這次合作是本地醫學教育的重要里程碑，與港安提升醫療標準的使命相符。

#### 合作重點

- **臨床實習機會**：港安將為科大學生提供臨床實習輪換機會，豐富學生的臨床培訓經驗。
- **全球醫療網絡**：港安隸屬的全球醫療網絡在美國、澳洲、日本及韓國等均設有醫院、醫學院及大學，將有助科大與世界各地的臨床醫療專家合作，提升教學質素。
- **卓越專科中心**：雙方將攜手建設卓越專科中心，支援社區健康及保健服務的發展，並於醫學培訓中實踐以病人為本的理念。

科大校長葉玉如教授衷心感謝港安的鼎力支持，並表示：「這次合作充分彰顯我們共同推動醫療發展的決心，更是科大邁向建設香港第三間醫學院的重要里程碑。港安擁有先進臨床設備、豐富的專業知識及廣泛的醫療網絡，我們將為學生提供豐富臨床培訓機會，培養新一代富有愛心、兼備臨床能力及科研思維的醫療專業人才。」

香港港安醫院院長兼行政總裁凌宏寶先生表示：「我們很高興與香港科技大學建立合作夥伴關係，攜手推動籌建香港第三所醫學院，為本地醫學教育發展揭開新篇章。這次合作將整合雙方優勢，透過臨床實習培訓，助力醫學院申辦工作，並充分發揮港安隸屬的全球醫療網絡的資源優勢，共同打造國際化的醫學教育及科研交流平台，促進學界與業界的深度協作。此次合作更將借助港安逾百年服務社區的豐富經驗，推動公共衛生發展，培育兼具臨床專業能力與社區健康使命的醫療人才，為提升市民福祉作出積極貢獻。」

傳媒聯絡

香港港安醫院—司徒拔道

Maverick Leung

電話: 36518746

電郵: [maverick.leung@hkah.org.hk](mailto:maverick.leung@hkah.org.hk)



A group photo of Prof. Nancy IP, HKUST President (third right), Mr. Alex LAN, President and CEO of HKAH (third left), Prof. WONG Yung-Hou, HKUST Dean of Science (second right), Mr. Andy CEN, CFO of HKAH (second left), Ms. Yvonne HO, HKUST Associate Vice-President (Projects) (first right), and Dr. Monty LEE, Vice President for Medical Affairs of HKAH (first left).

香港科技大學校長葉玉如教授（右三）、香港港安醫院院長及行政總裁凌宏寶先生（左三）、香港科技大學理學院院長王殷厚教授（右二）、香港港安醫院首席財務總監岑良先生（左二）、香港科技大學協理副校長（項目）何佩賢女士（右一）及香港港安醫院醫務副院長李偉明醫生（左一）合照



Mr. Alex Lan, President and CEO of HKAH (left) and Professor Nancy Ip, HKUST President (right), signed an MOU to foster clinical medical education and research  
香港港安醫院院長及行政總裁凌宏寶先生（左）與香港科技大學校長葉玉如教授（右）簽署臨床醫學教育及科研合作備忘錄，以促進臨床醫學教育與研究